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ČESKO: Předseda ODS na stranickém kongresu pronesl výborný projev, přesně takový, jaký
mohou oprávněně lidé – zejména příznivci ODS – čekat od lídra největší konzervativní
strany. Není potřeba rozebírat každé slovo, myšlenky pana předsedy mluví za vše, vydá na
stovku analýz. Nemávejte nad ním prosím rukou, čtěte opravdu pozorně.

Nástin cesty vzorných konzervativců

„Nemusím nikomu tajit, že ODS prošla velkou krizí, ztrátou důvěry voličů, poškozením značky,
vnitřními spory, opuštěním pravicového programu, znejistěním, co jsou hodnoty a principy, na
kterých stojí její politika…“
„Jestli někoho máme dobře poslouchat, tak naše zklamané voliče. Musíme dobře poslouchat,
proč nám věřili a proč nás nyní nevolí…“
„To, co musíme především udělat, je nechat je (lidi) v klidu žít. Je to pro všechny výhodné…
Vše bude fungovat lépe a bude to stát míň. Zní to jako malý zázrak nebo utopie? Ne, je to jen
použití zdravého rozumu. Rétoricky odmítáme socialismus, ale stejně jsme si nechali namluvit,
že když všechno bude stát řídit, regulovat, kontrolovat, tak to bude dobré. Co je na tom
proboha pravicového, chci říci rozumného? Začněme znovu odmítat socialismus svými činy.
Přestaňme regulovat, přestaňme se cpát – a našel bych i příhodnější slovo – lidem do jejich
životů…“
„Máme dál likvidovat náš venkov a malá města, protože nás válcují zahraniční řetězce, hloupé
dotace, špatná sociální politika, nesmyslné ekologické předpisy? Máme akceptovat každý
nesmysl vymyšlený v Bruselu jenom proto, že je z Evropy…?“
„Potřebujeme kontrarevoluci normálních lidí, aby nám nebyla zase ukradena naše svoboda, náš
každodenní život, náš domov…“
„Nenechejte se otrávit „blbými náladami“, žehráním v médiích, těmi neustálými řečmi o tom,
jak jsou všichni kolem dobří, uvědomělí, spořádání, sociální, schopní a jak my jsme neukáznění,
zkorumpovaní, líní, švejkové a já nevím co ještě, kteří musejí být vychováváni dobrými
opatřeními z Evropské unie. Naše největší chyba je, že si to necháváme namluvit a občas tomu
i věříme…“
„Prostor svobody se nám zmenšuje. Někdo nás pořád kontroluje, reguluje, pozoruje, nutí nás
vyplňovat mraky papírů, pro samý předpis už nedokážeme ani uvařit dobrý guláš… Nemůžete
skoro nic. Stát vám nevěří, vede vás za ruku a prosvěcuje vás rentgenem. Zatím to není
dokonalé, ale Velký bratr sleduje, odposlouchává, natáčí, monitoruje. Šťastný život se
neslučuje s nesvobodou. Blahobyt nestačí. Podívejte se na oheň. Aby hořel, potřebuje nejen
palivo, ale i vzduch. I my potřebujeme vzduch, vzduch svobody…“
„Kráčíme ke kolapsu našeho sociálního systému. Nejen my, ale různou rychlostí celá Evropa.
Nelze udržet sociální stát v tomto rozsahu, když je nás stále méně, když svoji ochotu mít děti
nahrazujeme přílivem pracovníků z kultur, které se s námi nechtějí nebo nedokáží
integrovat…“
„Kdekdo se zaklíná Evropou. Spoléhá na nějaké bruselské recepty. A které to jsou? Znáte
nějaký, který opravdu funguje? Já tedy ne. Na všechno má Brusel jednu odpověď. Když se něco
nedaří, tak je to proto, že jsme ještě málo evropští… Nefunguje euro, aspoň tedy na jihu? No
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asi tam mají moc horko. Jsou vysoké ceny energií pro domácnosti a podnikatele? Tak
stanovíme povinně procenta obnovitelných zdrojů, zakážeme jadernou energii,
několikanásobně zdražíme energie a budeme konkurenceschopnější s ostatním světem, který
na takovéto ideologické nesmysly kašle a dělá, co je pro něj výhodné. Připadá vám to logické?
Mně tedy ne. Je to proti zdravému rozumu, dokonce mám občas dojem, že politika Evropské
unie je už i proti mírně nemocnému rozumu. Chováme se chvílemi jako blázni, ti si také myslí,
že jsou úplně normální. Evropa neustále ztrácí své postavení…“
„Chtěl bych, aby se vláda konečně začala starat o naši bezpečnost, o naše národní zájmy…“
„Buďme naplno tím, čím máme být. Svobodnými občany a přesvědčenými demokraty…
Svoboda je neustále a stále více ohrožována. Ale – a to říkám z tohoto místa s plnou vážností
všem, kteří volají po vůdcích, omezují svobodu, svazují trh, nehájí naše národní zájmy
a vymýšlejí, jak naši demokracii spoutat – těm všem říkám, nedáme vám to snadno. Budeme
bojovat. Ano, je čas znovu začít bojovat. Už ne proti jednomu nepříteli, ale proti těm, kteří
demokracii svou hloupostí, ideologickou předpojatostí, obchodními zájmy, multikulturním
pokrytectvím a falešnou politickou korektností ohrožují…“
„Občanská demokratická strana žije mezi vámi, s vámi a pro vás. A společně dokážeme to, aby
se v naší zemi normální, pracovití a slušní lidé cítili zase dobře a mohli být šťastní. Jsme tady.
Pro svobodné lidi, kteří chtějí žít v dobré zemi. Pojďme o to bojovat…“

Lidi, jdete přesně opačně…

Tolik to důležité z projevu Petra Fialy. Všichni, kdo dočetli až sem určitě poznali, že tato řeč
nezazněla na letošním kongresu ODS v Ostravě. Ano, předsedou Fialou byla pronesena na
mimořádném, 25. kongresu v Praze v roce 2014. Jeho letošní projev je zcela irelevantní. Protože za
každou stranu mluví především činy. Právě činy však ukázaly, že ODS se vydala cestou přesně
opačnou, než jak ji pojmenoval před deseti lety předseda Petr Fiala; aniž by změnila předsedu, aniž
by voličům cokoli vysvětlila, nebo – nedej bože – se lidem omluvila.
Jen se stále diví, že ztrácí voliče. Musela se spojit s dvěma dalšími stranami (KDU-ČSL a TOP09)
které by se podle posledního průzkumu nedostaly samostatně do sněmovny. Jenže dokonce i v tomto
slepenci se preference celého spolku Spolu pohybují hluboko pod tím, co bývalo pro samotnou ODS
za normálního vedení úplně běžné, tedy v dobách, kdy se občanští demokraté snažili – jakkoli to bylo
v koaličních vládách někdy hodně nesnadné – plnit alespoň ty podstatné sliby voličům. Dnes jde
partaj bezostyšně zcela opačnou cestou, než kterou deklarovala.

Proč? Co se to stalo se stranou, v níž se ještě před samotným jejím vznikem vedla debata, jestli se
bude jmenovat Občanská a demokratická strana, nebo Konzervativní strana? Ne že by dnes bylo
něco jinak, kdyby tehdy náhodou zvítězil návrh říkat si oficiálně Konzervativci. Současné vedení
pošlapalo celý základ, fundament, všechny kořeny ODS, takže by se jistě nerozpakovalo pošlapat
i název.

Příčinami obratu o 180 stupňů ať se zabývají ty malé zbytky politologů, kteří ještě nové, dnes
vládnoucí ideologii se stále totalitnějšími rysy nepropadli. Je to na dlouhé úvahy. I bez analýz ovšem
lidé vidí, že ODS se přerodila z pravicové, konzervativní strany, ctící ideály svobody, míru, usilovné
profesionální diplomacie, demokracie bez přívlastků, zachovávající odkaz věčných křesťansko-
židovských idejí, stejně jako moudrosti starořecké kultury a filosofie, na povrchně módní
progresivisticko „liberálně demokratickou“ partaj, ničící svobodu, až nestydatě válečnickou, otrocky
přejímající všechny – i ty úplně nejpitomější – nápady Bruselu, přičemž na liberalismus v tom
pravém, skutečném slova smyslu už dávno zapomněla, a demokracii se snaží pilně destruovat.
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Bude zajímavé sledovat analýzy příčin proměny ODS z pravicově konzervativní na levicově
progresivistickou stranu. Ale možná ještě zajímavější je mediální ticho, rozprostírající se kolem této
proměny z modré na rudou. Připomínám slovo „mediální“, protože média sice o této „matce všech
proměn“ většinou mlčí, ale mezi lidmi se o ní diskutuje neustále a to většinou nikoli klidně.

Ona proměna je nejpozoruhodnější právě především kvůli mlčení tradičních „morálních majáků“
společnosti, jež jsou ochotny se „morálně“ ztopořit a dštít hromy a blesky snad i kvůli rohlíku
ukradenému v sámošce (s jejich mantrou: „to by se na vyspělém Západě nikdy nemohlo stát…“), ale
vůči největšímu politickému podvodu od sametové revoluce 1989 jsou hluší, slepí, impotentní.

Až neuvěřitelně se takový postoj jeví v jednoduchém porovnání s podvody v jiných oblastech.
Představme si třeba obchodníka s automobily, který by lidem za pomoci mohutné propagandy
sliboval nádherné Bentley. „Kupte, neprohloupíte, jedinečná šance, luxusní vozy s megaslevou jen
kvůli vašim krásným očím, vydrží navždy, neojede se, provozem bude naopak mládnout…“ Lidé by
objednali, zaplatili, ale každému by byl doručen prastarý, polorozpadlý, smradlavý trabant,
pomalovaný vodovkami jako amatérský cirkus s bruselskými hesly. V obchodní sféře by to byl
pochopitelně do očí bijící podvod. Psala by o tom všechna média, „elita společnosti“ by soptila vzteky
a požadovala exemplární potrestání. Jestliže ale přesně totéž udělá v politické sféře vedení ODS, je
ticho po pěšině…

Proč? Vážně nevím. Nabízí se zatím, takzvaně na první dobrou, asi jen jedna realistická odpověď.
Oněm „morálním majákům“ rozpadající se, smrdutý trabant vyhovuje. Protože podstatné pro ně je –
což prokazují dnes a denně – že nejdůležitější není věc (idea, cesta, realita) samotná, ale to, jakými
hesly je pomalována. Protože ideologie už opět zvítězila nad rozumem a kritickým myšlením. A to
nejen v ODS.
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